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Enabling Wireless Technologies in Supply Chains Seminar 
供應鏈無線科技研討會 

The Department of Supply Chain Management organised a seminar - “Enabling Wireless Technologies in Supply Chains Seminar” 
on 25 October 2014, which aimed at introducing how RFID technologies could improve logistics and supply chain management. 
 
It was our great pleasure to have Professor C H Cheng, (Associate Professor of Department of Systems Engineering and 
Engineering Management, The Chinese University of Hong Kong), Mr Daniel Chan (President of the Institute for Supply 
Management, Pearl River Delta) and Mr Stephen Wai (Business Development Manager of the HK R&D Centre for Logistics and 
Supply Chain Management Enabling Technologies) shared their experience and the latest development of the RFID technologies.  
In addition, Dr Eugene Wong and Dr Tommy Cheung from the Department of Supply Chain Management also gave a presentation 
on the RFID Research for Supply Chain Operations. The seminar was ended with active discussions among the guest speakers and 
participants regarding the opportunities and challenges in RFID research and application in Hong Kong. 
 
供應鏈管理學系於2014年10月25日舉辦了一場研討會，主題為 - 供應鏈無線科技研討會。是次研討會目的在於了解如何利用無
線射頻識別技術改善物流和供應鏈管理。 
 
我們很榮幸邀請了香港中文大學系統工程與工程管理學系副教授鄭進雄博士、珠三角採購供應專業協會會長陳錦標先生及香港
物流及供應管理應用技術研發中心韋志豪先生分享他們在學術及業界於無線射頻科技之研發與應用。此外，供應鏈管理學系講
師張敬賢博士及黃彥璋博士亦分享了他們在無線射頻識別技術應用在供應鏈運營的研究。最後，演講嘉賓和與會者就RFID在香
港的研究和應用面對的挑戰和機遇展開熱烈討論。 

Professor T S Lee, the Head of Department of Supply Chain 
Management presented a Certificate of Appreciation to Prof C 
H Cheng (photo above) and Mr Daniel Chan (photo below) 
供應鏈管理學系系主任李天生教授頒發感謝狀與鄭進雄教授（上圖）
及陳錦標先生（下圖） 

From left to right: Dr Tommy Cheung, Mr Stephen Wai, Dr 
Eugene Wong and Prof C H Cheng shared their views during 
the Expert Panel Session 
由左至右: 張敬賢博士、韋志豪先生、黃彥璋博士及鄭進雄教授於專
題研討部份作分享交流 

Guest speakers and SCM colleagues took a group photo with 
all the participants 
嘉賓講者及供應鏈管理學系教員與一眾與會者合照 
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SCM Information Session 
供應鏈管理課程簡介會 

Our Bachelor of Business Administration in Supply Chain 
Management (BBA-SCM) (Honours) Programme has been 
selected by the Education Bureau to join the Study Subsidy 
Scheme for Designated Professions/Sectors (SSSDP); it 
means that part of the tuition fees will be subsidised 
(HK$40,000 per year) by the government, starting from the 
academic year 2015-16 onwards covering three cohorts. 
Students will be required to apply for BBA-SCM Programme 
via JUPAS.  
 
The Department of Supply Chain Management organised two 
Information Sessions on 11 October and 1 November 2014 so 
as to let the high-school principals, teachers, parents and 
students know more of our programmes’ structure, our 
academic team, the application procedures under the SSSDP 
and the campus facilities available to prospective students 
including the Decision Science and Technology Laboratory.   
 
供應鏈管理工商管理(榮譽)學士課程最近獲邀參與由教育局
成立的「指定專業/界别課程資助計劃」(英文簡稱SSSDP) 。
自2015-16學年起至2017-18學年止，該課程一年級的70個
學額將全部獲得香港特區政府的資助。這是到目前為止在物
流界别內唯一受資助的私立大專四年制學位課程。參與中學
文憑試之同學可直接透過大學聯招(JUPAS) 報讀此課程，凡
被取錄的同學可獲得由香港特區政府資助學費每年
HK$40,000直到完成四年課程為止。 
 
為了讓校長、老師、中六同學及家長了解更多關於該課程內
容及畢業同學的就業規劃和SSSDP計劃的申請方法，供應鏈
管理工商管理學系於本年10月11日及11月1日舉行了兩場課
程簡介會，好讓他們對供應鏈管理這個專業有更深認識。 

Dr Danny Ho explained the details of the application procedures 
under JUPAS 
何熾權博士介紹聯招計劃下之申請方法 

Dr Collin Wong introduced the BMSIM Programme 
黃惠虹博士介紹管理科學與資訊管理課程內容 

Dr Stephen Ng introduced the BBA-SCM Programme 
吳志雄博士介紹供應鏈管理工商管理課程內容 

Dr Ricky Wong briefly introduced our campus facilities 
黃紹權博士向參與者簡單介紹學校設施 



 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

The first BMSIM Programme Advisors cum Industry Advisors Luncheon Meeting was held on 15 November 2014 at Ocean Blue 
Restaurant of HSMC.  Dr Collin Wong, Programme Director, thanked Committee Members for their continuous support from 
programme design to implementation all along.  Members were updated on the development of the Programme.  Suggestions were 
received and they were valuable for future improvement. After the luncheon meeting, selected mentees who joined the 
Mentorship Scheme attended the mentor-mentee group meeting and met their potential mentor at DST Lab.   Mentees shared their 
future career plans and sought advice from the mentors.   
 

管理科學與資訊管理顧問委員會及業界專業顧問午餐會於11月15日在恒生管理學院藍海洋中菜廳舉行。黃惠虹博士（課程總監） 

向眾委員及顧問對課程的設計至順利推行致謝。會議中，大家都為課程的發展提出不同的優化建議。會議後，業界專業顧問與參
與了師友學習計劃中獲甄選的學生在決策科學科技實驗室進行研討會， 學生又分享了他們將來的工作計劃及徵求導師們的意見。 
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BMSIM Programme Advisors cum Industry Advisors Luncheon Meeting 

管理科學與資訊管理顧問委員會及業界專業顧問午餐會 

 

Programme Advisors and Industry Advisors  
of BMSIM Programme 
管理科學與資訊管理顧問委員會及業界專業顧問 

Group Photo of mentors and mentees 
各業界專業顧問與學生合照 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mentor-mentee’s group meeting 
師友學習計劃研討會 

 

 

 

 

BMSIM Personal Tutor Meeting 
管理科學與資訊管理師生分享聚會 

The Department of Supply Chain Management organised the 1st Personal Tutor 
Meeting for BMSIM Year 1 & Year 3 students on 9 October 2014. Personal Tutors 
and students gathered by the swimming pool near Block M for a barbeque.  
 
The purpose of the personal tutor meeting is to provide a channel for our students 
to exchange their views about learning environment and to share the difficulties 
that they might have come across.   With increased interaction, we will be able to 
further improve our teaching quality and learning environment so as to achieve 
students’ whole-person development. 
 
供應鏈管理學系於本年10月9日舉辦了第一次管理科學與資訊管理師生分享聚會。
是次聚會在校園M座的泳池旁以池畔燒烤形式進行。 
 
在師生分享聚會中，同學在輕鬆的氣氛下踴躍發言，校方聽取各方面的意見後得
以改善教學環境與提升學習質素，達致全人發展的目標。 

BMSIM personal tutors and students were 
preparing BBQ food together 
大家分工合作，預備燒烤食物 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Department of Supply Chain Management Outbound School Talk 
 供應鏈管理學系課程講座 

SCM Newsletter Issue 2 2014-15 

On 17 November 2014, the Department of Supply Chain Management 
organised an outbound school talk at Christian Alliance Cheng Wing Gee 
College (CWGC) for the Form 6 students, who are interested in both of our 
Programmes. From this school talk, students learnt more about the 
curriculum structure, admission criteria and career prospects of our two 
Bachelor Programmes: the Bachelor of Business Administration in Supply 
Chain Management (BBA-SCM) and Bachelor of Management Science and 
Information Management (BMSIM).  One of our student representatives, a 
graduate of CWGC, Lo Cheuk Loong shared his learning experience during 
his study in BMSIM Programme to fellow schoolmates.  
 

供應鏈管理工商管理學系於11月17日在宣道會鄭榮之中學舉辦了一場課程
講座，對象為有興趣報讀本系的兩個課程的中六學生。在講座中，學生們
都對供應鏈管理工商管理（榮譽）學士課程及管理科學與資訊管理（榮譽）
學士課程的課程結構、入學條件及就業前景有更深的認識。本系的學生代
表及宣道會鄭榮之中學的畢業生亦為一眾師弟妹分享他在管理科學與資訊
管理課程的學習經驗和技巧。 

Students listened attentively to the programme 
introduction presented by Dr Daniel Mo 
同學們都專心聆聽巫耀榮博士的課程簡介 

Lo Cheuk Loong (BMSIM Year 1 student), 
shared his learning experience to his fellow 
schoolmates 
羅卓朗同學（管理科學與資訊管理一年級）向師弟妹
分享他的學習經驗和技巧 

 
From left to right: Participated students of CWGC, Mrs Yim (Representative 
of CWGC), Dr Daniel Mo and Lo Cheuk Loong 
由左至右: 出席講座的宣道會鄭榮之中學學生、嚴太(宣道會鄭榮之中學代表)、巫耀
榮博士及羅卓朗同學  

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Department of Supply Chain Management Student Representatives  
供應鏈管理學系學生代表 

A group of student representatives was nominated by the 
Department of Supply Chain Management for the academic 
year 2014/15. Their major duty is to liaise with 
inbound/outbound school seminars and their secondary 
schools. The representative will be invited to share their 
learning experience and engagement in school activities at 
HSMC to the high-school students.   In addition, they will 
also be invited to participate in media interviews, 
establishing a positive image for our department. 
 
供應鏈管理學系選出2014/15學年的學生代表。本學系的
學生代表主要職責包括：協助聯繫母校並與講者一同出席
課程簡介會，與學弟妹分享學習經驗；日後亦有機會獲邀
出席參與傳媒訪問，為本學系建立正面形象。 

The Group photo of 2014/15 Student Representatives of SCM Department 
2014/15 學年供應鏈管理學系學生代表合照 
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